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Banks often require contractors to provide performance bonds when participating in bidding projects. These bonds
serve as a guarantee that the contractor will fulfill all contractual obligations and complete the project in accordance
with the terms and conditions agreed upon. In this article, we will explore the process of obtaining a bank performance
bond, specifically focusing on the required bid bond of 2% as well as the 80,000 RMB deposit.

1. Understanding the bid bond:

A bid bond is a type of guarantee that contractors must submit with their bids to demonstrate their seriousness and
financial capacity to take on the project. The bid bond is generally valued at 2% of the total contract amount and is
provided to the bank as collateral. By submitting a bid bond, contractors reassure the project owner that they have the
necessary resources and capability to fulfill the contract if selected as the winning bidder. 

2. The process of obtaining a bid bond:

Initial consultation: Contractors should first consult with their bank or a specialized agency like Hui Er Heng
Company to understand the requirements and procedures for obtaining a bid bond. Documentation preparation:
Contractors need to gather and prepare the necessary documents, including their company registration, financial
statements, industrial licenses, and personal identification cards of key personnel. Risk assessment: The bank or agency
will conduct a thorough risk assessment of the contractor's financial stability and creditworthiness, analyzing factors
such as credit history, debt ratio, and cash flow. Application submission: Once the documents are ready and the risk
assessment is completed, the contractor can submit the bond application to the bank or agency. Bond issuance and fee
payment: If approved, the bank or agency will issue the bid bond and require the contractor to pay a fee based on the
bond amount. 

3. Dealing with the 80,000 RMB deposit:

When the contractor is awarded the project, they are typically required to provide an 80,000 RMB deposit as an
additional form of security. The deposit is held by the bank throughout the project's duration and returned upon



successful completion. In cases where the contractor fails to fulfill their contractual obligations, the project owner may
be entitled to use the deposit to cover any potential losses or damages. 

It is important for contractors to understand the intricacies and requirements of the bid bond and deposit processes in
order to effectively participate in bidding projects. Failure to comply with these requirements may result in
disqualification from the bidding process or legal consequences. Hui Er Heng Company is here to assist contractors in
navigating the complex world of bid bonds and ensure a smooth and successful bidding experience.

履约保函、预付款保函、质量保函、支付保函、银行保函、商业保函和担保保函是常见的保函种类。下
面将详细介绍它们的实际工作流程：

履约保函：履约保函是指保证履行合同义务的一种担保工具。其流程包括：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供履约保函； 乙方向银行提出申请，提交相关资料；
银行审核资料并进行信用评估； 如评估通过，银行出具履约保函并通知甲方。 

预付款保函：预付款保函是指保证乙方按合同约定履行预付款义务的一种担保工具。其流程包括：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供预付款保函； 乙方向银行提出申请，提交相关资料；
银行审核资料并进行信用评估； 如评估通过，银行出具预付款保函并通知甲方。 

质量保函：质量保函是指保证乙方按合同约定提供合格产品或服务的一种担保工具。其流程包括：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供质量保函； 乙方向银行提出申请，提交相关资料；
银行审核资料并进行信用评估； 如评估通过，银行出具质量保函并通知甲方。 

支付保函：支付保函是指保证甲方在合同约定条件满足时支付款项的一种担保工具。其流程包括：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供支付保函； 甲方向银行提出申请，提交相关资料；
银行审核资料并进行信用评估； 如评估通过，银行出具支付保函并通知甲方。 

银行保函：银行保函是指银行担保乙方按约定履行合同义务的一种担保工具。其流程包括：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供银行保函； 乙方向银行提出申请，提交相关资料；
银行审核资料并进行信用评估； 如评估通过，银行出具银行保函并通知甲方。 

商业保函：商业保函是指保证乙方按合同约定履行义务的一种担保工具。其流程包括：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供商业保函； 乙方向担保公司提出申请，提交相关资料；
担保公司审核资料并进行信用评估； 如评估通过，担保公司出具商业保函并通知甲方。 

担保保函：担保保函是指保证乙方履行合同义务的一种担保工具，通常由第三方提供保证。其流程包括
：

甲方与乙方签订合同并约定需要提供担保保函； 乙方向担保公司提出申请，提交相关资料；
担保公司审核资料并进行信用评估； 如评估通过，担保公司出具担保保函并通知甲方。 
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